
 
Ημερομηνία:  Αθήνα, 19 Μαρτίου 2024 

# πρωτ:  133 
 

ΣΗΜΕΙΩΜΑ ΕΡΓΑΣΙΑΣ 

Υπόψη: κ.  Δημήτρη Γαλαμάτη, Γενικού Γραμματέα Ενημέρωσης και Επικοινωνίας 

Θέμα: Ζητήματα ημερήσιου περιφερειακού τύπου 

Αξιότιμε κύριε Γενικέ 

Ευχαριστούμε για την άμεση αποδοχή του αιτήματός μας να συναντηθούμε προκειμένου να θέσουμε 
υπόψη σας και υπόψη των αρμοδίων υπηρεσιών της Γενικής Γραμματείας κάποια επείγοντα ζητήματα της 
αρμοδιότητάς σας, που αφορούν και ενδιαφέρουν τον κλάδο μας. 

 Τα ζητήματα αυτά είναι τα εξής: 

1. Η ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΗ ΤΟΥ ν3548/07 

Σας είναι γνωστό το θέμα αυτό τόσο από την τελευταία συνάντησή μας μαζί σας και με τον αρμόδιο 
υφυπουργό κ. Π. Μαρινάκη όσο και από την από 11/3/24 επιστολή μας (Α.Π 78) με την οποία σας 
καταθέσαμε την Πρότασή μας για την ανάγκη τροποποίησης ορισμένων τουλάχιστον διατάξεων του 
ν3548/07 ώστε αυτός να καταστεί πιο εύχρηστος και λειτουργικός και να αντιμετωπιστούν κάποιες 
παθογένειες που έχουν εντοπιστεί στην πράξη στα 17 χρόνια εφαρμογής του. 

Έχετε στα χέρια σας την πλήρη και αναλυτική μας Πρόταση. Στεκόμαστε σε τρία κυρίως σημεία: 

Πρώτον στη διεύρυνση του πεδίου εφαρμογής του Νόμου ώστε να είναι απολύτως ξεκάθαρο ότι 
περιλαμβάνει όλες μα όλες τις υποχρεωτικές (από οποιαδήποτε διάταξη) δημοσιεύσεις του δημοσίου. 
Όπως αναφέρουμε και στην Πρόταση ή θα περιληφθούν όλες ανεξαιρέτως οι υποχρεωτικές καταχωρίσεις 
ή αλλιώς ο νόμος δεν έχει λόγο ύπαρξης. Δεν χρειάζεται να κάνουμε ολόκληρο νομοθέτημα για να 
ρυθμίζει μόνο το που θα πάνε οι προκηρύξεις των διαγωνισμών. Για να γίνει αυτό απαιτείται να 
παραμείνει μόνο το πρώτο εδάφιο της παρ.3 του άρθρου 1 του ν3548/07 (όπως αυτό τροποποιήθηκε με 
διάταξη του άρθρου 16 παρ.1 του Ν4208/13) και να απαλειφθεί η συνέχεια, κατάλοιπο της παλιάς 
διατύπωσης που έχει περιπλέξει τα πράγματα.  

Ζητάμε επίσης να επανέλθει  η υποχρέωση δημοσίευσης, ειδικά στον Περιφερειακό Τύπο, των 
Ισολογισμών και των λοιπών οικονομικών στοιχείων των Α.Ε. και Ε.Π.Ε. για τους λόγους που αναλυτικά 
περιγράφουμε στην Πρόταση. 

Δεύτερον στον τρόπο κατανομής των δημοσιεύσεων. Επιμένουμε ότι η «ίση κατανομή» που επιβάλλει ο 
ν3548/07 είναι άδικη και παράλογη. Δεν είναι δυνατόν εφημερίδα με 100 εργαζόμενους και χιλιάδες 
φύλλα πωλήσεων να παίρνει τις ίδιες ακριβώς ή και λιγότερες πολλές φορές καταχωρίσεις από εφημερίδα 
με 2 εργαζόμενους εκ των οποίων ο ένας είναι ο εκδότης και με μηδενικές πωλήσεις! Επομένως πρέπει να 
θεσπιστεί η αναλογική κατανομή των καταχωρίσεων ώστε και να υπάρχει ένα μίνιμουμ καταχωρίσεων σε 
όλες τις εφημερίδες που το δικαιούνται, αλλά και να υπάρξουν κίνητρα (και επιβράβευση) για όσους 



 
προχωρούν αυτή τη δύσκολη εποχή σε πρόσθετες επενδύσεις. Στην Πρόταση περιγράφεται το πως μπορεί 
να γίνει αυτό. 

Τρίτον στον τρόπο τιμολόγησης των δημοσιεύσεων που είναι αναχρονιστικός και έχει δημιουργήσει 
πολλά προβλήματα. Στην Πρότασή μας αναφέρονται οι λόγοι και η τελική μορφή που προτείνουμε να 
πάρει η διάταξη της παρ.2 του άρθρου 4 του ν3548/07. 

Φυσικά υπάρχουν και άλλες ρυθμίσεις που πρέπει να αλλάξουν όπως η κεφαλαιώδης ρύθμιση για τα 
κριτήρια που πρέπει να πληρούν οι εφημερίδες για να ενταχθούν στο Υπομητρώο και να έχουν το 
δικαίωμα καταχωρίσεων αλλά αντιλαμβανόμαστε ότι αυτό είναι άλλης τάξεως και μεγέθους συζήτηση 
που κάναμε πρόσφατα με την ψήφιση του ν5005/22 και δεν έχει νόημα να επαναλάβουμε, διατηρώντας 
όμως σε κάθε περίπτωση τις απόψεις μας επί του θέματος οι οποίες σας είναι γνωστές. 

2.  ΖΗΤΗΜΑΤΑ ΔΗΜΟΣΙΕΥΣΕΩΝ ΕΚΤΟΣ ν3548/07 

Υπάρχουν μια σειρά ζητήματα που έχουν να κάνουν με  προβληματικές καταστάσεις όσον αφορά τις 
κρατικές δημοσιεύσεις που δεν οφείλονται στον ν3548/07 και μπορούν να λυθούν με διοικητικές 
παρεμβάσεις εκ μέρους της Γενικής Γραμματείας ή του αρμόδιου Υφυπουργού. 

Τα ζητήματα αυτά είναι τα εξής:  

Το μπέρδεμα των υπηρεσιών με τον τρόπο τιμολόγησης των δημοσιεύσεων με «τιμή δημοσίου» ή «τιμή  
εργολάβου», που έγινε χειρότερο με την παρ.2 του άρθρου 26 του Ν5005/22 με την οποία τροποποιήθηκε 
το άρθρο 4 του ν3548/07. Η λύση όπως προτείνουμε είναι απλή: ενοποίηση των δύο τιμών σε μια, την 
τιμή αναδόχου ή έστω κάποια ενδιάμεση, κάτι που μπορεί να γίνει με απλή τροποποίηση της ΚΥΑ του 
2008. Αν αυτό δεν γίνει τότε θα πρέπει να υπάρξει διευκρινιστική παρέμβαση εκ μέρους της ΓΓΕ-Ε με την 
οποία να ξεκαθαρίζεται ότι η συγκεκριμένη ρύθμιση του άρθρου 26 παρ.2 του ν5005/22, μπήκε για να 
διευκολύνει ως προς το χρόνο εξόφλησης τις εφημερίδες και όχι να καταργήσει ουσιαστικά τη χρέωση με 
«τιμή εργολάβο» όπως λανθασμένα θεωρούν αρκετοί φορείς του δημοσίου. 

Οι παράνομες πρακτικές διαφόρων φορέων του δημοσίου ως προς τις δημοσιεύσεις που αφορούν είτε 
«δημοπρασίες» για την αναζήτηση χαμηλότερης τιμής δημοσίευσης παρότι αυτή καθορίζεται δεσμευτικά 
από τη σχετική ΚΥΑ του 2008, είτε χρήση ενδιαμέσων, διαφημιστικών γραφείων κ.λπ. που απαγορεύεται 
ρητά από το ν3548/07 (άρθρα 4 και 5). Τα φαινόμενα αυτά όπως έχουμε προτείνει, μπορούν να 
αντιμετωπιστούν με παρέμβαση δική σας και με μια απλή διευκρινιστική εγκύκλιο από το αρμόδιο για τα 
ΜΜΕ Υπουργείο ή από τη Γενική Γραμματεία Ενημέρωσης και Επικοινωνίας, με την οποία θα παρέχονται 
σχετικές διευκρινήσεις και οδηγίες και θα ζητείται από τους φορείς του δημοσίου και ευρύτερου 
δημόσιου τομέα, να εφαρμόσουν το νόμο χωρίς αυθαίρετες ερμηνείες και εν τέλει παράνομες πρακτικές! 



 

3. ΕΛΕΓΧΟΙ ΕΦΑΡΜΟΓΗΣ ν5005/22 

Γνωρίζουμε ότι διενεργούνται ήδη δειγματοληπτικοί έλεγχοι στις πιστοποιημένες στο ΜΕΤ επιχειρήσεις 
στη βάση του άρθρου 17 του ν5005/22. Θέλουμε σχετική πληροφόρηση για τον τρόπο διενέργειας αυτών 
των ελέγχων, κατά πόσο δηλαδή είναι ουσιαστικοί ή εντελώς τυπικοί και για τα ενδεχόμενα πορίσματά 
τους. 

Επίσης ζητάμε επίσημη πληροφόρηση για την τύχη του εξώδικου αιτήματος που υποβάλλαμε με την από 
14/2/24 επιστολή μας (Α.Π 31) για τον έλεγχο συγκεκριμένων «εφημερίδων – μαϊμού» που δεν 
εκτυπώνονται ως επιβάλλει το άρθρο 4 παρ. 4ζ του ν5005/22 αλλά αναπαράγονται ψηφιακά σε εκτυπωτές 
και φωτοτυπικά μηχανήματα! 

4. ΔΙΕΥΚΡΙΝΗΣΕΙΣ ΓΙΑ ΜΕΤ, ΜΗΤ ΚΑΙ ΥΠΟΜΗΤΡΩΟ 

Η επικείμενη συνάντηση με τη συμμετοχή και υπηρεσιακών στελεχών θα μας δώσει τη δυνατότητα να 
συζητήσουμε κάποια θέματα που αφορούν τα Μητρώα του ν5005/22, όπως τα απαιτούμενα 
δικαιολογητικά για την ανανέωση των εγγραφών ή την πρωτογενή εγγραφή, τις σχετικές προθεσμίες αλλά 
και ορισμένα προβληματικά σημεία όπως η υποχρέωση ορισμού διευθυντή και διευθυντή σύνταξης 
διαφορετικού προσώπου, μέλους επαγγελματικού σωματείου όπου υπάρχουν απορίες για την έναρξη της 
υποχρέωσης, το εύρος της κλπ. 

5. ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΑ ΕΝΙΣΧΥΣΗΣ 

Σας είναι γνωστό το ζήτημα. Περιμένουμε να λάβουμε κάποιες απαντήσεις για την πορεία των 
Προγραμμάτων ενίσχυσης του έντυπου περιφερειακού τύπου και συγκεκριμένα: 

Για το Πρόγραμμα Επιδότησης Κόστους Διανομής και Εκτύπωσης (χαρτιού). Εμείς τηρήσαμε τη 
δέσμευση να μην ανακοινώσουμε οτιδήποτε πριν τις επίσημες ανακοινώσεις, αλλά βλέπουμε ήδη 
δημοσιεύματα που αναφέρονται στην κυβερνητική απόφαση για τη συνέχιση του Προγράμματος. 
Θέλουμε επίσημη πληροφόρηση για την πορεία υλοποίησης, αλλά και οδηγίες για τον τρόπο χειρισμού 
του θέματος. 

Για το Πρόγραμμα κάλυψης των οφειλών προς ΕΔΟΕΑΠ για το 2002. Βρισκόμαστε ήδη στο 2024 και δεν 
έχουμε ακόμη εικόνα για το πότε θα υπάρξει η σχετική εκταμίευση. 

Για το Πρόγραμμα «Ψηφιακά Εργαλεία». Το θεωρούμε εξαιρετικής σημασίας για τις επιχειρήσεις μας. 
Θέλουμε επίσημη πληροφόρηση για το σχετικό χρονοδιάγραμμα. 

Ελπίζουμε ότι τα όσα περιλαμβάνονται στο Σημείωμα αυτό θα διευκολύνουν τη συζήτηση κατά τη 
συνάντησή μας αλλά και τη δική σας προετοιμασία γι’ αυτή. 

Με εκτίμηση 

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας 

Γιώργος Μιχαλόπουλος Γιάννης Κουτσολιόντος 

 


